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Írásbeli kérdés!

Dr. Kövér László ár
az Országgyűlés elnöke részére

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló tv. 42. § (8) bekezdése alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést
kívánok benyújtani Lázár János Miniszterelnőkséget vezető miniszter úrnak

„Ki fizeti a ki a támogatásokat?”

címmel .

Tisztelt Miniszter ár!

Sajtóhír szerint Csepreghy Nándor államtitkár 2017-es évet egyenesen „a kormányzat i
fejlesztéspolitika sikerévének” nevezte, mivel Magyarország kormánya a tervecetnél is
többet, 2488 milliárd forintot fizetett ki a nyertes pályázóknak .

Az Európai Bizottság azonban a 2014-2020 között Magyarországnak szánt támogatásból még

nem sok mindent utalt át. Csepreghy összesítése szerint 2,1 milliárd euró érkezett Brüsszelből
2017 egészében, ami durván 650 milliárd forint, mivel a kormány ősszesen csak 2,4 milliárd

euró értékű számlát küldött ki Brüsszelbe tavaly.

Banai Péter Benő , az NGM államtitkára az európai uniós támogatások jelent ős részének

megelőlegezéséről, hozzávetőleg ezermilliárd forintról nyilatkozott . A kancellária adataiból i s
az derül ki, 'hogy a teljes összeg egyharmadát sem éri el a már elvégzett munkáért, sztmla
ellenében történt uniós kifizetés. A kifizetett előleg mintegy 28 százaléka, 695 milliárd forint
azonban költségvetési szervezeteknél landolt .

Tudható, hogy az Európai Bizottság 30 százaléknál magasabb el őleget nem szokott fizetni,
így a különbözetet a kormány a magyar büdzséb ől fizeti, ami jókora lyukat ütött a

költségvetésen.

A fentiek miatt következő kérdésekkel fordulok a Miniszter úrhoz :

1. A jelenlegi uniós költségvetési ciklusban mekkora támogatást kapnak a költségvetési
szervek a 9630 milliárd forint értékben meghirdetett operatív programokból?

2. igaz-e, hogy a 2488 milliárd forint bő kétharmada a kormány által megfinanszírozot t

előleg?

3. Igaz-e, hogy az Európai Bizottság 30 százaléknál magasabb előleget nem szokott
fizetni, míg a magyar jogszabályok az 50, 75, sőt 100 százalékos előleg kifizetését is
lehetővé teszik?

4. Igaz-e, hogy a nyertes pályázók nagyobb részét a magyar költségvetésből fizették,
ráadásul a kifizetések egyötöde valódi pénzmozgással sem járt ?

Budapest, 2018 . február 16.
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